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Jakob  EMBACHER  odpovídá,  že  to  bylo  uznáno  a  že  Evropská  komise  oznámila  nový  plán  pro  gridovou  
technologii  (zejména  větrnou).

4.  Sociální  dialog

Matthew  LAY,  předseda  Stálého  výboru  pro  veřejné  služby,  vítá  všechny  kolegy  a  oznamuje,  že  toto  
bude  jeho  poslední  stálý  výbor  EPSU.  Také  Jakob  EMBACHER  opouští  pozici  EPSU  Policy  Officer  a  
nahradí  ho  Toscany  BELL.

Prezentace  Jakoba  EMBACHERA  na  téma  SSDC  Electricity.  Podívejte  se  na  snímky  na  stránce  schůzky.

1.  Otevření

Zápis  z  58.  stálého  výboru  je  schválen  a  pořad  jednání  je  přijat.

Ambrosio  ARIAS  připomíná  kolegům  požadavek  na  vytvoření  Evropské  observatoře  spravedlivého  
přechodu,  které  by  bylo  užitečným  nástrojem  pro  kontrolu  kvality  probíhajícího  přechodu.  Ptá  se,  
zda  jsou  nějaké  novinky  o  realizaci  tohoto.

2.  Volba  místopředsedy

Emanuela  PREITI  říká,  že  čekáme  na  odpověď  od  Eurelectric  k  iniciativám  navrženým  výborem.  Je  
načase  pochopit,  zda  se  Eurelectric  konkrétně  angažuje  v  sociálním  dialogu  a  zda  jsou  k  dispozici  pro  
nalezení  a  podepsání  dohod.

Ida  Skiaker  Knudsen  (Dansk  Metal  Trade  Union,  Dánsko)  je  oficiálně  jednomyslně  zvolena  novou  
viceprezidentkou.

Poznamenává,  že  fyzická  přítomnost  na  schůzkách  je  užitečná,  ale  musí  více  pracovat  mimo  naše  
schůzky  a  dávat  jasné  odpovědi.

Prezentace  Jakoba  EMBACHERA  o  aktualizacích  zásad  a  směrnicích.  Podívejte  se  na  snímky  na  stránce  
schůzky.

3.  Aktualizace  zásad  ze  sekretariátu

Jakob  EMBACHER  odpovídá,  že  tajemník  Eurelectric  se  o  sociální  dialog  tolik  nezajímal.  Existuje  
propast  mezi  tím,  co  chce  tajemník,  a  tím,  co  chtějí  členové.

Matthew  LAY  se  ptá,  zda  na  úrovni  EU  proběhly  diskuse  o  dostatečnosti  výrobní  kapacity.
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mít  2  nebo  3  dny  na  reakci.  Dalším  problémem  je  nedostatek  jasného  významu  v  pojmech  jako  „spravedlivý  přechod“.  
Prohlašuje,  že  čas  vyhrazený  na  tuto  diskusi  je  příliš  vzácný:  Výbor
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Jakob  souhlasí  s  omezeným  závazkem  a  zdůrazňuje,  že  společně  s  IndustriAll  se  budeme  i  nadále  zavazovat  ke  společné  
akci.

musí  více  pracovat,  aby  měly  kolektivní  záruky  na  mzdy  a  reorganizovat  soubor  dovedností  zúčastněných  lidí.  Jsou  
potřeba  nové  dovednosti,  ale  některé  další  musí  být  zachovány.

Ambrosio  ARIAS  potvrzuje,  že  je  důležité  vést  jednání  v  plynárenském  a  elektroenergetickém  sektoru  souběžně.  Znovu  
potvrzuje,  že  je  zapotřebí  výše  zmíněné  observatoře,  které  by  umožnilo  vyvinout  společnou  strategii  zohledňující  obě  
odvětví,  i  když  jsou  odlišná.

Pokud  jde  o  Observatoř  spravedlivého  přechodu,  proběhla  schůzka  s  vedoucím  oddělením  Evropské  komise  pro  
spravedlivý  přechod,  ale  příliš  se  nesleduje.

Matthew  LAY  souhlasí  s  tím,  že  sekretariát  Eurelectric  musí  být  lépe  připraven.  Kdyby  nebylo  Jakoba,  mnoho  projektů  
by  se  zhroutilo.

Antonio  LOSETTI  uvádí,  že  současný  evropský  politický  scénář  představuje  výzvy,  ale  neměli  bychom  rezignovat  na  
ambiciózní  cíle.  Potřebujeme  ambiciózní  evropský  systém  zahrnující  jak  velké  společnosti,  tak  malé  a  střední  podniky  s  
mechanismy  pro  kvalifikaci  a  rekvalifikaci.

Jakob  EMBACHER  pokračuje  ve  své  prezentaci,  která  ukazuje  aktuální  informace  o  sociálním  dialogu  v  plynárenském  
sektoru.  Podívejte  se  na  snímky  na  stránce  schůzky.

Spravedlivý  přechod  můžeme  podpořit  umístěním  zapojených  pracovníků  do  stejných  společností  nebo  jiných,  včetně  
jiných  odvětví,  ale  potřebujeme  k  tomu  rekvalifikační  nástroje.

První  jednání  bylo  úspěšné,  ale  zdůrazňuje  potřebu  aktivní  účasti  na  straně  zaměstnavatelů.  Na  prvním  setkání  byl  
pouze  jeden  člověk  z  ENGIE  pro  Eurogas

Matthew  LAY  říká,  že  Evropská  komise  nebyla  příliš  silná  v  prosazování  sociálního  dialogu  v  plynárenském  sektoru;  
toto  bylo  dumpingové  z  hlediska  zdrojů.

Matthew  LAY  to  považuje  za  pozitivní  a  na  těchto  výsledcích  můžeme  stavět.

což  ztěžuje  vyjednávání.

Jakob  EMBACHER  tvrdí,  že  je  důležité,  aby  odbory  při  projednávání  změn  seděly  u  stolu.  Jedním  bodem,  o  kterém  se  
hovořilo,  je  konkrétní  plán  pro  pracovníky  z  hlediska  školení  a  změny  kariéry.

Muriel  MARCILLOUX  poznamenává,  že  jediným  problémem  je  omezený  čas  –  někdy  affiliate  partneři

Jakob  EMBACHER  odpovídá  na  bod  Muriel  o  potřebě  jasných  definic,  že  dohoda  bude  obsahovat  kapitolu  nebo  část  o  
definicích.  Několikrát  čtete  v  evropském  právu  seznam  definic  a  my  chceme  udělat  totéž,  abychom  uvedli  definici  
„spravedlivého  přechodu“.  K  bodům,  které  zdůraznil  Ambrosio  Arias,  Jakob  říká,  že  můžeme  vyjednávat  právě  v  
plynárenském  sektoru,  jako  Eurogas  může  vyjednávat  pouze  pro  plynaře.
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Clivia  CONRAD  říká,  že  tlak  v  budoucnu  poroste.  Cíl  zásobit  65  %  nových  budov  energií  z  obnovitelných  zdrojů  v  
Německu  nestačí  a  měl  by  být  rozšířen  na  všechny  budovy.  Potvrzuje,  že  proces  dekarbonizace  je  komplikovaný  
kvůli  otázkám,  jako  jsou  tepelná  čerpadla  a  poskytování  doplňkových  služeb,  které  stále  zůstávají  nejasné  a  
problematické.
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V  plánu  je  dosáhnout  dobré  dohody  v  plynárenském  sektoru  a  poté  totéž  udělat  pro  pracovníky  v  elektrárně.  
Pokud  jde  o  vytvoření  observatoře,  stále  existuje  určitý  odstup  od  společností.

Konkrétně  neexistuje  žádný  plán,  který  by  vysvětloval,  kde  a  jak  shromáždit  finanční  prostředky  na  podporu  
dekarbonizace.  Také  přetrvávají  pochybnosti  o  vodíku  a  dohodách  o  jeho  použití.

Navzdory  vysokému  počtu  diskutovaných  témat  práce  v  Německu  nestačí  a  musíme  najít  způsob,  jak  pomoci  
lidem  zůstat  ve  svých  domech.

Raluca  POPESCU  navrhuje,  že  by  bylo  možné  kontaktovat  poslance  Evropského  parlamentu  s  žádostí  o  radu  
ohledně  zákonnosti  dohody  a  možnosti,  aby  se  stala  evropskou  směrnicí.

Jakob  EMBACHER  odpovídá,  že  nejsou  skutečnými  odborníky  na  evropské  právo,  ale  Evropská  komise  nabídla  
právní  poradenství.

Matthew  LAY  souhlasí  a  poukazuje  na  to,  že  vlády  nemohou  neustále  zastavovat  a  začínat

Matthew  LAY  odpovídá,  že  o  této  myšlence  lze  diskutovat.

přechodové  práce.  Dekarbonizace  tepelných  systémů  ve  Spojeném  království  přináší  podobné  potíže:  protože

Pablo  SANCHEZ  CENTELLAS  říká,  že  jde  o  záležitost  politické  ochoty  různých  aktérů.  Pokud  máte  místní  a  národní  
politiky,  kteří  váš  návrh  podporují,  můžete  doufat,  že  bude  schválen.  Říká,  že  potřebujeme  nějaké  velké  země,  
které  by  projekt  podpořily.  Nepotřebujeme  vyhazovat  peníze  za  znalecký  posudek.

lidé  z  nižšího  socioekonomického  prostředí  si  nemohou  dovolit  modernizovat  své  domy,  které  mají  často  nízkou  
energetickou  účinnost,  poškozují  je  zvyšující  se  uhlíkové  daně.  Bohatší  domácnosti  si  mohou  dovolit  dekarbonizaci  
svých  nemovitostí  a  stát  se  efektivními.  Přechod

5.  Dekarbonizace  vytápění  sociálně  spravedlivým  způsobem

Matthew  LAY  říká,  že  nyní  je  ve  srovnání  s  minulostí  více  otevřených  dveří,  více  možností.  Přechod  je  signálem,  
že  musí  nastat  změny.  Úkolem  odborů  je  zajistit,  aby  je  zaměstnanci  podporovali.  Navrhuje  přejít  k  bodu  5  a  pak  
si  dát  pauzu.

ve  Spojeném  království  uzamčeno  v  ekonomické  nerovnosti.

Prezentace  Jakoba  EMBACHERA  o  dekarbonizaci  vytápění  sociálně  spravedlivým  způsobem.  Podívejte  se  na  
snímky  na  stránce  schůzky.

Antonio  LOSETTI  vysvětluje,  že  v  Itálii  existuje  mnoho  daňových  úlev  pro  lidi,  kteří  investují  do  lepší  energetické  
účinnosti  svých  domů.  Tyto  veřejné  prostředky  pokrývají  až  60  %  prací,  včetně  plynových  kotlů,  termostatů,  
tepelných  čerpadel,  antiseismických  systémů  a  fasád  domů  (za  účelem  zachování  historických  míst  a  památek  v  
centrech  měst).

MAI  –  Místnost  Brusel
Návrh  zápisu

04.  10.  2023,  OSOBNÍ  Schůzka

59.  zasedání  Stálého  výboru  EPSU  pro  veřejné  služby

Machine Translated by Google



6.  Volby  do  Evropského  parlamentu  v  roce  2024

V  posledních  letech  však  takzvaný  „110%  bonus“  (který  měl  za  cíl  znovu  nastartovat  stavební  průmysl)  přidal  80–
90  miliard  eur  nového  veřejného  dluhu  a  ceny  za  tento  typ  prací  raketově  vzrostly.

Prezentace  Jakoba  EMBACHERA  o  volbách  do  Evropského  parlamentu  v  roce  2024.  Viz  snímky  na  stránce  schůzky.

Prezentace  Kierana  PRADEEP  o  progresivním  příběhu  o  tom,  že  energetický  přechod  může  fungovat  ve  prospěch  
lidí.

Vidar  HENNUM  potvrzuje,  že  Norsko  používá  k  výrobě  tepla  hodně  elektřiny  a  že  spolupracuje  se  svou  vládou.

Muriel  MARCILLOUX  vysvětluje  příjmová  kritéria  zavedená  francouzskou  vládou  na  financování  dekarbonizace  
budov,  které  ve  Francii  představují  25  %  emisí,  a  jak  se  ukázalo,  že  tento  systém  pomáhá  pouze  bohatým  a  škodí  
chudším  lidem.

Muriel  MARCILLOUX  říká,  že  energie  by  měla  být  považována  za  základní  zboží,  jako  je  voda  –

Nerovnosti  se  s  postupným  opouštěním  plynu  ještě  zvýšily,  proto  nemůžeme  plyn  zakázat,  i  když  musíme  najít  
způsoby,  jak  využít  zelené  alternativy.

nemůžete  bez  toho  žít.  Chybí  skutečné  investice,  ochota  investovat  do  energetické  účinnosti:  i  když  je  pomoc  
důležitá,  nezmění  celý  systém,  v  němž  společnosti  stále  vydělávají  a  nejsou  penalizovány  za  své  emise.  Musíme  
najít  způsob,  jak  změnit  politiku.

Elizabeth  NEAU  dodává,  že  myšlenka  rychlé  dekarbonizace  je  nereálná.  Často  to,  co  vidíme,  je  odpojení  od  reality.  
Na  co  bychom  se  měli  zaměřit,  je  sledování  dosahování  energetických  cílů.

Elizabeth  NEAU  opakuje  svou  francouzskou  kolegyni.  Vyzývá  k  přechodu  s  nízkými  emisemi  uhlíku,  který  
nevylučuje  jadernou  energii.  Musíme  se  zamyslet  nad  tím,  co  můžeme  s  touto  formou  energie  dělat,  a  také  nad  
historií  jejího  používání.  Neexistuje  žádná  forma  energie,  která  by  dokázala  vyřešit  přechod  sama.  Nemůžeme  
myslet  jen  na  generování  zisku.

Erno  PINCZES  vysvětluje  dotace  poskytnuté  maďarskou  vládou,  které  činí  až  8  000  EUR  na  přeměnu  tradičních  
tepelných  systémů  na  udržitelnější  energetické  systémy.  To  se  uplatňuje  ve  školách,  domech  a  firmách.

Ambrosio  ARIAS  říká,  že  Španělsko  má  obecný  problém  se  stavebním  systémem,  kde  zaznamenáváme  nedostatek  
zaměstnanců  kvůli  nízkým  mzdám  a  špatnému  rozložení  vládních  daňových  úlev:  mnoho  domácností  neví,  že  
existuje  finanční  pomoc.
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Michal  VOTAVA  vysvětluje,  že  od  roku  2022  musí  každá  novostavba  dodržovat  přísná  pravidla.  Musí  mít  0%  
spotřebu  energie.  Byly  vytvořeny  nové  plány  efektivity,  jako  například  „Pojďme  opravit  dům  babičky“,  který  
poskytuje  10leté  období  a  95  %  financování  pro  mladé  lidi,  kteří  zdědili  domy.  Od  roku  2023  musí  společnosti  
předložit  plán  přechodu  na  udržitelné  dodávky  energie.  Nedostatek  pracovníků  v  důležitých  odvětvích  přechod  
zpomaluje.

MAI  –  Místnost  Brusel
Návrh  zápisu
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Prezentace  Penny  CLARKE  o  aktualizacích  směrnice  o  koncesích.  Podívejte  se  na  snímky  na  stránce  schůzky.

Ambrosio  ARIAS  tvrdí,  že  došlo  k  přechodu  od  sociální  Evropy  k  Evropě  neoliberalistické.  Před  dvaceti  lety  nám  bylo  
řečeno,  že  s  reformou  energetického  trhu  by  ceny  klesly  a  že  by  se  tak  zabránilo  monopolu,  ale  nakonec  trhu  stále  
dominuje  několik  velkých  společností.  Potřebujeme  systematickou  reformu  tohoto  odvětví.

Matthew  LAY  hovoří  o  případu  Spojeného  království,  který  ukazuje,  že  problém  soukromého  řízení  veřejných  služeb  je  
evidentní  a  má  za  následek  nedostatek  investic  a  renovací.

8.  Odpady/oběhové  hospodářství

7.  Voda

Prezentace  Pabla  SANCHEZE  CENTELLASE  o  směrnici  o  čištění  městských  odpadních  vod.

Prezentace  o  vznikajících  rizicích  v  sektoru  odpadů  –  bude  zařazena  na  program  příští  schůze.

Clivia  CONRAD  sdílí  Pablovu  kritiku  směrnice.  Ver.di  se  pokusí  přesvědčit  německou  vládu,  aby  vstoupila  do  trialogu.  
Evropský  parlament  usiluje  o  zlepšení  –  musí  zajistit,  aby  se  to  v  trialogu  nezhoršilo.

9.  Kongres  2024  –  Akční  program  a  příprava

Bendik  FLOMSTAD  sdílí  obavy  ohledně  směrnice,  pokud  nebere  v  úvahu  geografické  rozdíly.  Vodní  potrubí  v  Norsku  je  

staré  a  obrovské  náklady  na  modernizaci  dopadají  na  obce,  což  je  problém  tam,  kde  je  málo  obyvatel.  Je  velký  nedostatek  
pracovníků.  Soukromé  společnosti  chtějí  proniknout  do  tohoto  sektoru.  Doufá,  že  směrnice  se  zaměří  na  pragmatická  

řešení  zohledňující  geografii.

Penny  CLARKE  představila  přípravu  kongresu  EPSU  2024.

existují  rozdíly  mezi  městy  a  venkovskými  obcemi,  které  se  potýkají  s  adaptací  na  evropské  směrnice.
Pablo  SANCHEZ  CENTELLAS  říká,  že  mnoho  zemí  má  stejný  problém  jako  Norsko,

Program  je  uzavřen,  takže  zde  jednání  končí.
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04.  10.  2023,  OSOBNÍ  Schůzka

Návrh  zápisu
MAI  –  Místnost  Brusel

59.  zasedání  Stálého  výboru  EPSU  pro  veřejné  služby

Jakob  EMBACHER  říká,  že  zpráva  za  10  let  RP  se  stále  zpracovává,  takže  bude  předložena  a  prodiskutována  na  příštím  setkání  (odkaz  
na  video  o  dosažení  RP).
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https://www.youtube.com/watch?v=5OnR8ey9h_s

